
Antsla Vallavolikogu
I koosseisu viieteistkümnenda istungi

P R O T O K O L L

Antslas 23. oktoober 2018 nr 15

Algus kell 15.00, lõpp kell 18.10

Istungi juhataja: volikogu esimees Margus Klaar
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 16 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil ei osalenud volikogu liige Aivo Värton. 
15.25 saabus istungile K.-Oudekki Loone.

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, majandusnõunik Rain Ruusa, abivallavanem Kurmet 
Müürsepp, vallasekretär Kersti Käis, pearaamatupidaja Eve Sikk ja arenguspetsialist Kalev Joab.

Kutsutud: Ain Põldvere, geoloog, mäeinsener, KMH ekspert ja Aigar Palm, Palmeks OÜ juhatuse 
esimees.  

Margus Klaar: 1. päevakorrapunkti pealkirjas on viga, „Antsla valla arengukava 2018-2030” 
asendada „Antsla valla arengukava 2019-2030” ning päevakorrapunkti 5 ettekandja ei ole maa- ja 
planeeringute spetsialist Ester Hommik, vaid majandusnõunik Rain Ruusa.

Volikogu esimees pani hääletusele volikogu liikmetele väljasaadetud 11. punktilise päevakorra 
koos parandusettepanekutega.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Päevakord:

1. Antsla valla arengukava 2019-2030 kinnitamine
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist
Kaasettekandja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

Arengukava on leitav lingil: http://antsla.kovtp.ee/arengukava-2019-2030 

2. Antsla valla eelarvest mittetulundustegevuseks toetuste andmise kord 
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist
Kaasettekandja: Riho Roon, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

3. AS Võru Vesi aktsiate omandamine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

4. Antsla Vallavolikogu 25.09.2018 otsuse nr 68 "Projektis "Antsla valla tänavavalgustuse
renoveerimine"osalemine" muutmine

http://antsla.kovtp.ee/arengukava-2019-2030


Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

5. Nõusoleku andmine hoonestusõiguse võõrandamiseks
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

6. Võru maakonna ühise jäätmekorralduse põhimõtete kinnitamine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

7. Arvamuse andmine Ruhingu kruusakarjääri kaevandamisloa taotluse ning otsuste eelnõude 
kohta.
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik 
Kaasettekandjad: Liana Neeve, keskkonnaspetsialist

Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

8. Volikogu liikme Airi Hallik-Konnula arupärimine käesoleva  aasta investeeringuobjektide 
hetkeseisu kohta. 
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

9. Volikogu liikmete  informeerimine vastusest Kaia Pruuli arupärimisele 12.10.2018. a.
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

10. Pöördumine Riigikogu rahanduskomisjoni esimehe poole. 
Ettekandja: Margus Klaar, volikogu esimees

11. Informatsioon

1. Antsla valla arengukava 2019-2030 kinnitamine

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab. 

Ettekandja tutvustas arengukava koostamise protsessi. Arengukava on saanud heakskiidu 
vallavalitsuse istungitel ja erinevate komisjonide istungitel.
Kui volikogu määruse vastu võtab tunnistatakse kehtetuks Urvaste valla hetkel kehtiv arengukava 
ja Antsla valla kehtiv arengukava.
Kaasettekandja Jarek Jõela: Arengukava arutati komisjonide ühiskoosolekul. Kõik esitatud 
ettepanekud arutati ja hääletati läbi ning tehti ettepanek esitada arengukava volikogule 
kinnitamiseks. 

Volikogu liikmed avaldasid veel arvamusi ja kommentaare arengukava kohta.

Avo Kirsbaum: Arengukavaga on suur töö ära tehtud. Antsla valla investeeringute kava 2019-2022
vaadatakse igal aastal üle. Kui mingi objekt ei realiseeru, teeme pingereas vajalikud muudatused. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla arengukava 2019-2030 
kinnitamine”.
Poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige ja erapooletuks jäi 4 volikogu liiget. 



Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla arengukava 2019-2030 kinnitamine” 
määrusena nr 26.

2. Antsla valla eelarvest mittetulundustegevuseks toetuste andmise kord

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab. 
Hetkel kehtivad endise Urvaste valla ja endise Antsla valla 6 korda, mille alusel toetusi on jagatud.
Uue korraga sätestame uued ühtsed normid kogu Antsla valla territooriumil. 

Kaasettekandja Riho Roon: Haridus- ja kultuurikomisjon on arutanud määruse eelnõud mitmeid 
kordi ja toetab sellise  korra vastuvõtmist. 

15.25 saabus istungile K.-Oudekki Loone.

Toimus arutelu.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla eelarvest mittetulundustegevuseks
toetuste andmise kord”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige, erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla eelarvest mittetulundustegevuseks toetuste 
andmise kord” määrusena nr 27.

3. AS Võru Vesi aktsiate omandamine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Palun protokolli kanda lause "Aadressil Antsla vald Uue-Antsla küla Puurkaevu katastriüksus, 
sõlmida servituut Antsla valla kasuks ca 577 m² suurusel maa-alal hilisema eesmärgiga rajada 
kergliiklustee". 
Eelnõu sisuks on AS-le Võru Vesi endise Urvaste valla varade üle andmine ja vastu aktsiate 
saamine. 
Veel on tarvis maaomanikega selgeks rääkida maaomandi küsimused. 
Kuni varad ei ole Antsla valla omandis, ei saa nende varade peale küsida KIK-ilt toetusi  
süsteemide korrastamiseks. Investeeringute kava kohaselt on tarvis rekonstrueerida Uue-Antsla 
biopuhastid. Selleks on tarvis veel uuendada ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arengukava Antsla 
vallas. See töö on tellitud ja see esitatakse käesoleva aasta 31. detsembriks Antsla Vallavalitsusele. 
Antsla Vallavalitsus esitab ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arengukava volikogule kinnitamiseks. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul otsuse eelnõud arutati. 
Peamiselt küsiti, miks me anname varasid ära jääkväärtusega, nad peaksid olema turuhinnaga. 
Aktsionäride lepingus on kokku lepitud, et me omandame aktsiaid ülekursiga. Aktsiate jaotus käib 
praegu mahu järgi - vee tarbimise mahu järgi kujuneb ka aktsiate osalus aktsiaseltsis. 
Komisjoni liikmed toetasid aktsiate omandamist. 

Toimus arutelu. 

Küsimusi esitasid volikogu liikmed Airi Hallik-Konnula, Raivo Vallner ja Kalle Nurk. 
Küsimustele vastas abivallavanem Kurmet Müürsepp. 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „AS Võru Vesi aktsiate omandamine”.



Poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „AS Võru Vesi aktsiate omandamine” otsusena nr 73.

4. Antsla Vallavolikogu 25.09.2018 otsuse nr 68 "Projektis "Antsla valla tänavavalgustuse
renoveerimine"osalemine" muutmine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Antsla Vallavalitsus esitas SA-le KIK projekttaotluse Antsla valla tänavavalgustuse taristu 
renoveerimiseks. Toetust taotletakse Majandus- ja taristuministri 05.08.2016. a määruse nr 48 
„Tänavavalgustuse taristu renoveerimise toetamise tingimused“ alusel. 
Taotlust KIK-i esitades arvestasime omaosaluse summaga kuni 150 000 eurot. Peale taotluse 
esitamist tuli teade, et meie osalus projektis tabeli järgi, taotluse alusel on kuni 166 000 eurot. 
Projekti lõplik maksumus selgub toetuse saamise järel läbiviidava riigihanke tulemusel.
Projektiga soovitakse renoveerida tänavavalgustus Antsla vallas, kokku ca 630 valgustit. 
Maanteeamet kinnitas, et kaasaegne tänavavalgustus (kaablis) tehakse F.R.Kreutzwaldi tänavale, 
Veski tänava I osa ja Jaani tänavale. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul arutati otsuse eelnõud. 
Komisjoni liikmed toetavad projekti esitamist KIK-i, kus omaosalus on kuni 166 000 eurot.

Küsimusi esitas Raivo Vallner. 
Küsimustele vastas ettekandja Kurmet Müürsepp. 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 25.09.2018 otsuse nr 68 
"Projektis "Antsla valla tänavavalgustuse renoveerimine"osalemine" muutmine”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.   

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 25.09.2018 otsuse nr 68 "Projektis 
"Antsla valla tänavavalgustuse renoveerimine"osalemine" muutmine” otsusena nr 74.

5. Nõusoleku andmine hoonestusõiguse võõrandamiseks

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa ja tutvustas otsuse eelnõud. 
Antsla Vallavolikogu on 13. oktoobri 2009. a otsusega nr 41 seadnud hoonestusõiguse 
munitsipaalmaale asukohaga Ööbiku tn 2 Antsla linn. 
Hoonestusõiguse seadmise leping Antsla valla ja ........................ vahel sõlmiti Võru notari Laine 
Kaup’i büroos 27.10.2009. a vastavalt Antsla Vallavolikogu määrusele. Lepingu punkti 6. kohaselt 
seati kinnistu igasuguse võõrandamise korral osteesõigus ............................. kasuks,  mille kohta 
tehti vastav sissekanne kinnistusraamatusse.
06.08.2018 on ........................... esitanud Antsla Vallavalitsusele avalduse, et soovib kasutada 
eelisostuõigust eelnõus nimetatud kinnistu ostmiseks. Kodanik on täitnud oma kohustuse ja viie 
aasta jooksul ehitanud nimetatud maa-alale elamu.
Antsla valla hoonestusõiguse kord näeb ette, et kui hoonestusõiguse saaja kasutab eelisostuõigust, 
siis seda tehakse volikogu nõusolekul. 
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, et võõrandada nimetatud kinnistu ............................ hinnaga 
1027,71 eurot.

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas otsuse eelnõud. Komisjon 
pooldab otsuse vastuvõtmist.



Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Nõusoleku andmine hoonestusõiguse 
võõrandamiseks”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.    

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Nõusoleku andmine hoonestusõiguse võõrandamiseks” 
otsusena nr 75.

6. Võru maakonna ühise jäätmekorralduse põhimõtete kinnitamine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Antsla valda on tarvis leida uus jäätmevedaja. Suvel andsime volikogu otsusega selleks volituse 
Võrumaa Arenduskeskusele, kes on ette valmistanud dokumendid: 
- Võru maakonna ühise jäätmekorralduse põhimõtted;
- Võru maakonna ühise jäätmekorralduse põhimõtete kinnitamine.

Teen ettepaneku need põhimõtted kehtestada, et nende alusel saaks välja töötada 
hankedokumendid. Planeeritud on, et hankedokument valmib käesoleva aasta 15. novembriks, siis 
hange avalikustatakse. Hange avatakse detsembri kuus. Teoreetiliselt võib Antsla valla Urvaste 
piirkond saada korraldatud jäätmeveoga kaasatud 2019. aasta 1. märtsist, kui vaidlustusi ei tule.

Veo sagedus saab olema hajaasustusalal vähemalt 1 x kvartalis ja tiheasustusalal iga 4 nädala järel.
Ühishankes osalevad Antsla vald, Võru vald, Rõuge vald ja Setomaa vald.  
Võru linn ühishankes ei osale. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas otsuse eelnõud. Komisjoni 
liikmed pooldavad jäätmeveo ühishanke korraldamist. 

Küsimusi esitasid Raivo Vallner ja Airi Hallik-Konnula.
Küsimustele vastas ettekandja Kurmet Müürsepp. 

Volikogu esimees pani hääletusele volikogu protokollilise otsuse eelnõu „Võru maakonna ühise 
jäätmekorralduse põhimõtete kinnitamine”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud, hääletamisest ei võtnud osa 1
volikogu liige. 

Kinnitati protokolliline otsuse   „Võru maakonna ühise jäätmekorralduse põhimõtete kinnitamine”.  

7. Arvamuse andmine Ruhingu kruusakarjääri kaevandamisloa taotluse ning otsuste 
eelnõude kohta

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Keskkonnaamet on Antsla Vallavalitsusele saatnud 2 dokumenti:
- Kaevandusloa taotluse kooskõlastamine;
- Keskkonnamõjude hindamata jätmise eelnõu.
Antud küsimuse arutelu sai alguse juba siis, kui tegutses Urvaste vald. Asjaajamisega on jõutud 
niikaugele, et Keskkonnaamet hakkab kaevandamise luba kooskõlastama. 
Tulenevalt seadustest peame andma 2 kuu jooksul arvamuse kaevamisloale. 
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku:



1. Nõustuda keskkonnamõju hindamise algatamata jätmisega Ruhingu kruusakarjääri  
kaevandamisloa menetluse raames.

2. Nõustuda kaevandamisloa andmisega Palmeks OÜ-le (registrikood 11135832 ) Ruhingu 
kruusakarjääri mäeeraldisele.

3. Teha ettepanek täiendada ja muuta kaevandamisloas kõrvaltingimusi järgnevalt:
3.1 müraseiret teha aktiivsel kaevandamisperioodil, kui töötavad mobiilne purusti, ekskavaator 
ning laadur. Müra mõõtmise asukohaks määrata naaberkinnistute õuealad;
3.2 fikseerida veetase naaberkinnistute kaevudes vahetult enne kaevandamise algust;
3.3 purustusmasin võib karjääris töötada tööpäevadel kell 8.00 - 17.00, karjääri tööaeg võib kesta 
kuni 19.00;
3.4 kaevandamisala tuleb korrastada enne kaevandamisloa kehtivuse lõppu.

Airi Hallik- Konnula: Teen ettepaneku sõnastada punkt 3.4 „Tööd karjääris võivad kesta 
tööpäevadel kella 8.00-17.00”.
Volikogu esimees pani ettepaneku hääletusele.
Poolt hääletas 7 volikogu liiget, vastu 8 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 

Ettekandega esines Ain Põldvere, geoloog, mäeinsener, KMH ekspert ning tutvustas tööde 
järjekorda Ruhingu kaevepiirkonnas.

Toimus arutelu.

Tehti ettepanek, lisada otsusesse punkt 3.5 „Lillemäe talu salvkaevu ning karjääri veetaset mõõta 
kaks korda aastas, II ja III kvartalis”.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Arvamuse andmine Ruhingu kruusakarjääri 
kaevandamisloa taotluse ning otsuste eelnõude kohta”, mida täiendati punktiga 3.5.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.    

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Arvamuse andmine Ruhingu kruusakarjääri kaevandamisloa
taotluse ning otsuste eelnõude kohta” otsusena nr 76.

VAHEAEG 17.00-17.10

8. Volikogu liikme Airi Hallik-Konnula arupärimine käesoleva  aasta investeeringuobjektide
hetkeseisu kohta

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum ja andis suuliselt ülevaate 2018. aasta 
investeeringuobjektide hetkeseisust. 

9. Volikogu liikmete  informeerimine vastusest Kaia Pruuli arupärimisele 12.10.2018. a.

Vallavanem Avo Kirsbaum luges ette Kaia Pruuli kirja:
Palun Antsla vallavalitsuselt täiendavat informatsiooni 2. oktoobri "Postimehes" ilmunud artiklile,
kus toodi välja tabel katuserahade jaotamisest, täpsemalt 100 000 euro suurusest toetusest Antsla 
valla Suur-Boose järve supluskoht-puhkeala korrastamiseks.
Millest selline otsus katuserahasid kasutada, kui mitte kuskil Antsla valla prioriteetides pole sellist



tegevust ära nimetatud/ loetletud, vähemalt mitte sellisel kujul, mis eeldaks nii suurt 
investeeringut?
Avo Kirsbaum: Ujumiskohtade/järvede tervendamine ja korrastamine on välja toodud Antsla valla
kehtivas arengukavas. 

Kui palju vallavalitsuse liikmeid pidasid kõige mõistlikumaks just Suur- Boose järve ääre 
korrastamiseks toetust küsida?
Kui paljude vallavolikogu liikmetega seda otsust läbi räägiti ja kui paljud olid sellega nõus?
Avo Kirsbaum: Antsla Vallavalitsus ei olnud teadlik, et Suur-Boose järve äärse supluskoha 
korrastamiseks planeerib Vabariigi valitsus 2019. a riigieelarvest eraldada 100 000 eurot.

Toimus arutelu riigi poolt eraldatud investeeringuraha 100 000 eurot paigutamise üle.
Volikogu liikme küsimuse peale kelle raha see on, vastas abivallavanem Kurmet Müürsepp, et see 
ei ole tema isiklik raha.

Arutelu lõpetati.

10. Pöördumine Riigikogu rahanduskomisjoni esimehe poole

Ettekandega esines volikogu esimees Margus Klaar. 
Kaks volikogu liiget pöördusid minu poole, et arutada katuseraha eraldamise küsimust. 
Küsimuse arutamiseks koostas volikogu liige Raivo Vallner volikogu protokollilise otsuse eelnõu 
ja pöördumise Riigikogu rahanduskomisjoni esimehe poole. Pöördumise sisuks on ettepanek 
Riigikogu rahanduskomisjoni esimehele 2019. aasta riigieelarve seaduse eelnõus 
Rahandusministeeriumi valitsemisalas (sihtotstarbelised vahendid) Antsla valla Suur-Boose järve 
supluskoht-puhkeala korrastamiseks ettenähtud 100 000 euro kasutamiseks ettenähtud vahendite 
kasutamist samas ulatuses Linda Rahvamaja renoveerimiseks, mille näol on tegemist maakondliku
mõjuga objektiga.

Enne hääletamist VAHEAEG 18.39-18.41

Volikogu esimees pani hääletusele ettepaneku, kes on selle poolt, et saata pöördumine Riigikogu 
rahanduskomisjoni esimehele.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu hääletas 6 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud.

Volikogu liikmed otsustasid, et   Riigikogu rahanduskomisjoni esimehele saadetakse kiri   
ettepanekuga kasutada   Antsla valla Suur-Boose järve supluskoht-puhkeala korrastamiseks   
ettenähtud 100 000 eurot Linda Rahvamaja renoveerimiseks.

K.-Oudekki Loone: Palun mõelge 2 nädala jooksul, millisele objektile või kahele objektile 
kasutaksite riigieelarvest eraldatud vahendid. Ettepanekuid ootan kirjalikult koos põhjendusega. 

11. Informatsioon

Margus Klaar: Järgmine volikogu istung toimub 20. novembril 2018. a.

//allkirjastatud digitaalselt// //allkirjastatud digitaalselt//
Margus Klaar Helle Savi
volikogu esimees volikogu sekretär-registripidaja


